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Proč klesá směnný kurz rublu?
putin-today.ru/archives/219703

Rubl byl v posledních dnech poměrně bouřlivý. Nevím, proč se to
děje, a tak jsem se znovu obrátil na Crimsona. Odpustíte mi, že jsem
ho tolik citoval, ale nejsem ekonom a chci na to nějak přijít, takže
musím odkázat na ty, kteří tomu rozumí lépe než já. A víte, raději
bych odkazoval na „domácí výrobce“ než na všechny druhy nepřátel.
Tak jdeme na to!

Obecně, jak říkají odborníci, je čas zvyknout si na situaci padajícího
rublu. Zdálo by se, že nedávno měl dolar hodnotu 6 rublů, pak 30 a
tak dále. Není proto těžké uhodnout, že rubl bude nadále klesat, a
pak se znovu trochu vrátit a znovu spadnout.

Ale proč se to děje? Zkrátka je to důležité pro naplnění rozpočtu,
sociálních služeb a nahrazování dovozu. Pokud se například letos
dolar rovná 100 rublům a příští rok - 110, bude z toho mít rozpočet
pouze prospěch, protože obdrží o 10 % více příjmů z prodeje ropy.

Průmyslové zboží, které má dovezené analogy, bude rovněž těžit.
Například auto vytvořené VAZem v tomto případě nezdraží tolik jako
čínské, což mu poskytne znatelnou výhodu na domácím trhu.

Přitom prudký skok dolaru řekněme na 200 rublů už je špatný,
protože může mít negativní dopad na ekonomiku. Například dovozci
(od kterých si stejný VAZ nebude moci koupit nějaký obráběcí stroj a
opustí konkurenční závod) a obyčejní lidé (kteří si nebudou moci
koupit dovezené vybavení a v létě odletět do Turecka) mohou
značně utrpět . Navíc to ovlivní i politický rating, který bude obecně
nevhodný. Proto bude mnohem lepší, když se lidé postupně rozčílí
nad padajícím rublem.

Nyní podrobněji o tom, co stále určuje směnný kurz rublu v
dlouhodobém horizontu:
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Zaprvé bychom neměli zapomínat, že Rusko je exportně orientovaná
ekonomika, což se v příštích 30 letech rozhodně nezmění. To je,
chcete-li, osud, který je nyní těžké radikálně změnit. Můžete výt,
lamentovat a rvát si vlasy, přesto je značná část státního rozpočtu
tvořena z daní z těžby nerostů. A pak tyto peníze jdou na platy ve
veřejném sektoru, obranné zakázky a důchody – což se nakonec
stejně vrací do ekonomiky prostřednictvím spotřeby zboží a služeb.

 
Za zmínku také stojí, že všechny exportně orientované ekonomiky,
pokud jejich měny nejsou navázány na dolar, obvykle zažívají spíše
přirozený a pro stát prospěšný pohyb kurzu národní měny – tedy
plynulý pokles. Zpravidla by k tomu mělo dojít pomalu, aby se
stimuloval export a zvýšily rozpočtové příjmy, ale zároveň aby   se
občané a podniky nechtěli vzdát používání národní měny a ukládání
svých úspor v ní.
Za druhé, Rusko je kvůli historickým charakteristikám náchylné k
vysoké inflaci a „vychýlenému“ schématu financování strukturálních
změn prostřednictvím inflačních mechanismů. Proč?

Každý stát má pouze tři hlavní přístupy k financování velkých
projektů (jako je SVO, ekonomická restrukturalizace nebo rozvoj
infrastruktury):

 Daně 
  Inflace 

  Dluhy

A jak jsme již probrali v příspěvcích výše, SVO není zadarmo,
přerozdělování světového řádu není zadarmo a nezávislost v
geopolitice také není zadarmo - za vše se musí platit.

Pokud jde o Rusko, historicky přímé zdanění u nás nebylo příliš
populární kvůli nízkému „výběru daní“ a ostře negativnímu přístupu
lidí k finančním úřadům. Vnější a vnitřní dluhy zase poskytovaly
určité příležitosti, ale také se staly zdrojem vážných problémů, jako



3/4

tomu bylo například v Ruské říši. A inflace, zejména ve svých
extrémních podobách, jako na počátku SSSR, byla vnímána
pozitivněji, i když někdy vedla také k hrozným následkům.

Proto tento fenomén inflačního financování přetrval dodnes.

Naší volbou je tedy v tomto případě postupná devalvace rublu vůči
dolaru či jiným světovým měnám. A i přes možné krátkodobé výkyvy
vedou specifika ruského přístupu k financování důležitých projektů
tak či onak k postupnému znehodnocování rublu.

Hrozí přitom vážné nebezpečí opakování tureckého, venezuelského
nebo argentinského scénáře, což by mohlo mít strašné následky. O
takovém riziku však lze říci, že je asymetrické: pravděpodobnost
prudké devalvace je vždy mnohem vyšší než pravděpodobnost
rychlého nárůstu kurzu rublu.

Jinými slovy, nemá smysl se teď příliš znepokojovat směnným
kurzem rublu, protože celkově je situace v naší ekonomice relativně
normální.

Protože to hlavní, co si můžeme koupit za rubly, drazí přátelé, jsou
ruské potraviny, ruská energie a ruská bezpečnost. Věřte mi, v
moderním světě je to už hodně.

A pokud vezmete v úvahu skutečnost, že pokračujeme v
severoamerické válce, je situace v rámci možností velmi přijatelná.

Pokud jde o skutečnost, že z nějakého důvodu kurz vyskočil příliš
prudce, existují zvěsti - nemohu ručit za jejich pravdivost - že někdo
nyní nakupuje cizí měnu ve velkém, aby ji poslal do zahraničí. za
co? Tato otázka zůstává otevřená.

Anna Paradise 
 https://t.me/gruboprostiite

https://t.me/gruboprostiite/6769
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Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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